



Exploring Overseas Healthcare in Germany: Insights into Advanced Biomedical & MedTech Industries

Germany is globally renowned for its cutting-edge advancements in biomedical research, biotechnology, and medical device manufacturing. This study tour offers entrepreneurs an immersive experience in the Germany's world-class healthcare ecosystem, providing exclusive insights into the latest innovations shaping the future of healthcare.

This program is designed for healthcare professionals, researchers, entrepreneurs, and industry representatives seeking to deepen their understanding of Germany's high-tech medical landscape. Whether you're looking to explore new technologies, understand regulatory frameworks, or expand your professional network, this tour provides unparalleled access to one of the world's most advanced healthcare markets.

Date and time	18-24 Jan 2026 (Sun-Sat)
Venue	Germany
Medium	English
Mission fee	HK\$ 45,000 per person

Highlights & Rewards

- ✓ **Advanced Biomedical and MedTech Industry Visits:** Tour top-tier biotech, pharmaceutical, healthcare and MedTech companies to observe breakthroughs in diagnostics, therapeutic technologies, robotics, and biopharmaceutical production.
- ✓ **Regulatory Expertise:** Participate in an in-depth training session on the European Medical Device Regulation (EUMDR), gaining essential knowledge for navigating compliance and market access in Europe and beyond.
- ✓ **Expert Engagement:** Interact with industry leaders, researchers, and policymakers to understand Germany's strategic role in driving global medical innovation.
- ✓ **Networking Opportunities:** Connect with professionals, academics, and industry stakeholders to foster collaborations and exchange ideas.

Tentative Itinerary

Date	Activities
Day 1 (19 Jan)	<p>AM: Arrive Frankfurt and transfer to Mainz (Flight from Hong Kong to Germany on 18 Jan)</p> <p>PM: Welcome and presentation of Biomindz and ecosystem in Mainz, Germany Speakers: Biomindz's steam Potential to meeting contacts and Networking between Hong Kong and Germany Potential investment and collaborations between Hong Kong and Germany Walking tour in the Life Science Hub Mainz</p> <p>Transfer form Mainz to Frankfurt, Stay in Frankfurt</p>
Day 2 (20 Jan)	<p>AM: Transfer from Frankfurt to Mainz Visit ~2 cutting-edge biomedical and biotech companies connected with Life Science Hub Mainz (or visit Mainz Cluster and members related to Biomindz)</p> <p>PM: Visit ~2 leading research institutions in Mainz related to Life Science Hub Mainz</p> <p>Transfer from Mainz to Frankfurt, Stay in Frankfurt</p>
Day 3 (21 Jan)	<p>AM: Transfer from Frankfurt to Leipzig</p> <p>PM: Welcome and presentation of Life Science ecosystem in Leipzig, Dresden, Saxony Speaker: Dr. Anja Rösler leap:up and Barbara Weigert of Trade an invest Saxony and/or invest region Leipzig Introduction of Accelerator Programme medical forge including lab visit Speaker: Simone Haubner (COO, leap:up) Session on Investment in Saxony by MBG/TGFS Walking tour in BioCity Campus, Visit to Biotechnology Company: Pacifico Biolabs</p> <p>Stay in Leipzig</p>
Day 4 (22 Jan)	<p>AM: Germany MDR training: Medical Device Regulation and Conformity Assessment Procedure/CE mark Speaker: Dr. Katja Krempler (Regulatory Affairs Manager, leap:up) Establishing a fantastic GoTo Market Strategy Speaker: Sebastian Alexander (expert on Medical Devices, CEO of Vivosens Medical)</p> <p>PM: Visit ~2 leading research institutions/companies in Leipzig Institutes/Companies: Diagnostics: GvGDx Regenerative medicine: Bellaseno</p> <p>Stay in Leipzig</p>
Day 5 (23 Jan)	<p>AM: Transfer from Leipzig to Dresden Visit the top-tier research organization in Dresden Max Planck Institute of Molecular Cell Biology and Genetics: MPI-CBG</p> <p>PM: Visit ~2 institutions/companies in Dresden Molecular and cellular engineering: BIOTEC/ BCUBE Lipidomics: Lipotype</p> <p>Transfer from Dresden to Leipzig, Stay in Leipzig</p>
Day 6 (24 Jan)	<p>Flight from Leipzig to Frankfurt and transfer to Hong Kong Arrive Hong Kong in the afternoon</p>

Price Included

- Round trip air fares (economy class) with taxes & security charge
- Hotel accommodation on twin room basis* with daily breakfast
- Inland transportation, tips to driver
- Basic travel insurance

*Single Room supplement charge for 5 nights: HK\$5,000

Remarks: If twin room cannot be arranged due to the number of people issue, participants must stay in single room and settle relevant surcharge.

Price excluded

Lunch, Dinner, visa application, insurance top-up fee, air ticket upgrade, hotel supplement fee (stay behind, single room supplement, etc.) and other expenses not mentioned

*Participants need to hold valid passport and visa (if needed) before departure. HKPC will not be responsible for visa application matters. If they are unable to attend due to passport and visa issues, tour fee or any relevant fee will not be refunded.

Enrolment Method

Please complete the enrolment form ([Download here](#)) and return the form by below method:

1. Email the enrolment form to laurawang@hkpc.org.
2. Then settle the payment **within one week**. Payment methods:
 - a. Send us the crossed cheque payable to "Hong Kong Productivity Council" by post **within one week**. Mailing Address: HKPC Building, 78 Tat Chee Avenue, Kowloon Tong, Kowloon, Hong Kong (Attn: Dr. Laura WANG). Please write down your full name, contact no. and course name at the back of the cheque.
 - b. Bank transfer to HKPC account **within one week**.

Remarks

(i) Enrolment is made on first-come-first-served basis.

(ii) Application will be processed only upon receipt of the completed enrolment form and payment.

(iii) Please contact the Secretariat if you would like to complete the course fee by other payment methods.

*HKPC reserves the right to change or cancel the itinerary due to insufficient number of participants or other force majeure reasons. In the event of any dispute, the decision of HKPC shall be final.

海外醫療德國考察團：深入尖端生物醫藥與醫療科技產業

德國以其在生物醫藥研究、生物技術及醫療設備製造領域的尖端發展享譽全球。本次研習之旅將為企業家提供沉浸式體驗，深入探索德國世界級的醫療生態系統，並獨家洞察塑造醫療未來的最新創新成果。

本項目專為醫療專業人士、研究人員、企業家及行業代表設計，旨在幫助參與者深入了解德國的高科技醫療圖景。無論您是希望探索新技術、理解監管框架，還是拓展專業人脈，此次旅程都將為您提供絕佳機會，直擊全球最先進的醫療市場之一。

日期及時間

2026年1月18日 (周六)
至24日 (周日)

地點

德國

語言

英語

費用

每位港幣45,000元

主要亮點與回饋

- ✓ **高端生物醫藥與醫療科技產業參訪**：走訪頂尖生物技術、製藥、醫療保健和醫療科技公司，觀摩其在診斷技術、治療科技、機器人及生物製藥生產領域的重大突破。
- ✓ **法規專業培訓**：參與關於《歐洲醫療器械法規》(EUMDR) 的深度培訓課程，掌握在歐洲乃至全球市場實現合規與市場准入的核心知識。
- ✓ **專家交流互動**：與行業領袖、研究人員及政策制定者深入交流，了解德國在推動全球醫療創新中的戰略角色。
- ✓ **專業社交機會**：與專業人士、學者和產業界代表建立聯繫，促進合作並交流理念。

行程/課程大綱

日期	內容
1月19日 (星期一)	<p>上午：抵達法蘭克福並轉往美因茨 (1月18日由香港飛往德國)</p> <p>下午：歡迎儀式及介紹：Biomindz 及其在德國美因茨的生態系統 演講者：Biomindz 團隊 安排潛在聯絡人會面並就香港與德國之間的人脈、投資機會及潛在合作進行交流 參觀美因茨生命科學中心 (Life Science Hub Mainz)</p> <p>由美因茨轉往法蘭克福，並於法蘭克福住宿</p>
1月20日 (星期二)	<p>上午：由法蘭克福前往美因茨 參訪約 2 家與美因茨生命科學樞紐 (Life Science Hub Mainz) 相關聯的尖端生物醫藥與生物科技公司 (或參訪 Mainz Cluster 及與 Biomindz 有關的成員)</p> <p>下午：參訪約 2 家與美因茨生命科學樞紐 (Life Science Hub Mainz) 相關的美因茨領先研究機構</p> <p>由美因茨轉往法蘭克福，於法蘭克福住宿</p>
1月21日 (星期三)	<p>上午：由法蘭克福前往萊比錫</p> <p>下午：歡迎致詞及介紹：萊比錫、德累斯頓及薩克森州的生命科學生態系統 演講者：Dr. Anja Rösler (leap:up) 與 Barbara Weigert of Trade and Invest Saxony Medical forge 加速器計畫介紹 (包含實驗室參觀) 演講者：Simone Haubner (COO, leap:up) 由 MBG / TGFS 講解在薩克森州的投資機會 BioCity Campus 徒步導覽，參訪生物科技公司：Pacifico Biolabs</p> <p>於萊比錫住宿</p>
1月22日 (星期四)	<p>上午：德國 MDR 培訓：醫療器材法規 (MDR) 與符合性評估程序 / CE 標誌 演講者：Dr. Katja Krempler (leap:up 法規事務經理) 建立出色的市場推廣 (Go-To-Market) 策略 演講者：Sebastian Alexander (醫療器材專家/CEO, Vivosens Medical)</p> <p>下午：參訪萊比錫 2-3 家領先研究機構 / 公司 機構 / 公司：醫療診斷：GvGDx 再生醫學：Bellaseno</p> <p>於萊比錫住宿</p>
1月23日 (星期五)	<p>上午：由萊比錫前往德累斯頓 參訪德累斯頓的頂尖研究機構：馬克斯·普朗克分子細胞生物學與遺傳學研究所 (MPI-CBG)</p> <p>下午：參訪德累斯頓約 2 家研究機構 / 公司 機構 / 公司：分子與細胞工程：BIOTEC / B CUBE 脂質體學：Lipotype</p> <p>由德累斯頓返回萊比錫，於萊比錫住宿</p>
1月24日 (星期六)	<p>由萊比錫飛往法蘭克福並轉機前往香港 下午抵達香港</p>

費用包含

- 往返經濟艙機票（含稅金及安全附加費）
- 雙人房住宿（含每日早餐）
- 內陸交通、司機小費
- 基本旅行保險

*單人房附加費（5晚）：港幣 5,000元

備註：若因人數問題無法安排雙人房，參加者須入住單人房並支付相關附加費用。

費用不包含

午餐、晚餐、簽證申請費用、保險附加費、機票升艙、酒店附加費（延住、單人房附加費等）及其他未提及之開支。

*參加者須於出發前持有有效護照及簽證（如需）。香港生產力促進局將不負責簽證申請事宜。若因護照或簽證問題無法參與，旅行費用及任何相關費用恕不退還。

報名方式

請填寫報名表格([Download here](#))，並透過以下方式交回：

1. 將報名表格電郵至：laurawang@hkpc.org。
2. 並於一週內郵完成繳費，付款方式如下：
 - a. 郵寄劃線支票：於一週內郵寄至下列地址，支票抬頭請寫「香港生產力促進局」，郵寄地址：香港九龍塘達之路78號生產力大樓（註：王博士 Dr. Laura WANG 收），請於支票背面寫上您的全名、聯絡電話及課程名稱。
 - b. 於一週內銀行轉賬至本局賬戶。

備註：

- （一）名額以先到先得方式確認。
- （二）僅在收到完整報名表格及付款後方可處理申請。
- （三）如欲以其他方式繳付課程費用，請與秘書處聯絡。

註：生產力局保留因人數不足或其它不可抗力原因更改或取消行程內容之權利，如有任何爭議，生產力局保留最終決定權。